

EL ATLANTICO

TODA LA SEMANA EN UN DIA

ADMINISTRADOR
JOS. A. THOMAS
APARTADO No. 159

Número 54

16 de Diciembre de 1950

Año 2

Limon, Costa Rica
Vale 25 Cts.

LO QUE VIMOS EN NICARAGUA

Difícil es explicar al público lector que no tenga muchas nociones de deporte, cuál fué la actuación de los equipos parti-

cipantes en los XI Juegos Amateur efectuados en Nicaragua, del 18 de Noviembre al 10 de Diciembre de 1950.

La Escuela Parroquial del Sagrado Corazón de Jesús

Hay cierta profesión cuya comitiva parece estar puesta por separado del resto de la humanidad. La enseñanza es una de éstas; y en reconocimiento de esto podemos decir que el instructor es nacido y no simplemente creado.

Muchos ciudadanos, sin duda, no han dado un pensamiento serio a la Escuela Parroquial del Sagrado Corazón de Jesús; tomando simplemente como un lugar donde los niños se agrupan diariamente. Por medio de la exhibición pública llegó el día de reconocimiento. El magnífico trabajo presentado demuestra que las Religiosas Terciarias Capuchinas de la Sagrada

Familia, han sabido captar y ganar las almas y mentes de sus alumnos. Por medio de esta conquista se puede notar que las instrucciones que fueron puestas a hacer, eran dirigidas por manos divinas.

Los diseños y la hermosura del trabajo de aguja y otras artes, por su eminenza y esplendidez, es un milagro en vista de que desde el principio las maestras y los alumnos eran desconocidos; pero por medio de una habilidad psicológica las maestras han sabido ganar la simpatía y cariño de los niños, logrando éxito completo.

No estamos escribiendo un episodio. Nuestra pluma está mojada en nuestra acostumbrada tinta de sinceridad y honestidad en pasando públicamente en mérito de las Religiosas Terciarias Capuchinas de la Sagrada Familia, las expresiones de felicitaciones, las cuales han sido expresadas por muchas personas cuyas observaciones respetamos firmemente. Oímos además que muchos escolares nuevos están listos anticipadamente para el año entrante.

Los Bomberos Voluntarios en honor a Santa Bárbara

Muy grato es para nosotros consignar en nuestras columnas las presentes frases para informar a nuestros lectores de la brillante y apotropaica celebración en esta ciudad en honor de Santa Bárbara Patrona de los bomberos voluntarios.

En la iglesia católica se efectuó el domingo 10 del corriente una solemne misa tomado parte todos los bomberos del cuerpo local.

Nombrado nuevo Agente Principal de Policía a Cahuita

En nuestra edición del sábado 2 del corriente en referencia de un delegado de Cahuita que asistió a una misión especial ante el Sr. Gobernador de nuestra Provincia don José Rossi, con quejas contra la irritante conducta del Agente Principal de Policía de aquél lugar no fuimos errados en nuestra lectura que el pueblo de Cahuita tiene toda seguridad que por medio de su justicia característica efectuará una minuciosa investigación del caso para así

Hemos sido informados que la investigación que se ha efectuado, y los datos verificados dan base suficiente para su destitución.

La campaña justa tocó en la Torre de Justicia, el pueblo triunfó y Cahuita está libre de operación.

Enviamos nuestros atento saludo al nuevo Agente Principal de Policía, el Señor Carlos Luis Mora y deseamos las mayores felicidades en su alta auto-

Fué grande la sorpresa que tuvimos al ver actuar los cuadros de República Dominicana, Cuba, Venezuela y Nicaragua, todos estos en primer lugar.

El cuadro de República Dominicana, a nuestro juicio, fué el mejor conjunto en batería, sobresaliendo el filde Fernando Bueno, quien además de ser un jonronero de primera línea, es un señor fildeador; contaban también con Elías Frías, primera base, candidato a campeón por ese puesto y declarado jugador más útil a su cuadro.

Cuba, rápidos y elegantes en el fildeo, alegres en el campo y

fuertes en el bateo, contaban con un verdadero trabuco. Un gran cuerpo de lanzadores, entre ellos Cossío, poseedor de una gran velocidad, un immense repertorio de curvas y zurdo. lo hacían merecedor al título de jugador más útil a su cuadro. No podemos dejar de mencionar de Juan Izaguirre, quien sacudió nada menos que cuatro jonrones y conquistó varios linderos para su equipo. Desempeñaba la primera base.

Venezuela, con su gran Pompeyo Davalillo y el veterano pitcher Toro, los hacían una vera

Pasa a la Página 2

La desgracia del Barrio Roosevelt

Creo necesario como un vencino del Barrio Roosevelt, de hacer una queja públicamente ante las autoridades competentes, por la forma abierta e immoral que esta siendo invadida esta sección de la ciudad de Limón por las mujeres de mala vida.

Primeramente nosotros vimos como hace tres años abrió el primer negocio de este ilícito negocio en la pura boca de una iglesia sin respeto a Dios ni el hombre. Muchos vecinos hi-

cieron quejas ante las autoridades anteriores pero todo en vano. El que suscribe fue llamado el cuartel y le dijeron que tenían noticias que esta excitando a los vecinos a quemar el edificio y que si algo pasaba, sería el primero que la policía pondría en la cárcel para que le diera miedo seguir sus acusaciones por esta vida escandalosa entre gente decente.

Con el tiempo pareció que los vecinos se pusieron comedientes y lo tomaban como algo ordinario, pero de nuevo están alarmados; las mujeres que llegan este negocio de todas partes del país, a veces no se avienen a estar sometidos a las reglas que existen en ese hueco del diablo y salen fuera para llevar su corrupción por su propia cuenta y por eso vemos ahora con alarma que por todas partes del barrio Roosevelt se pueden notar estas mujeres pintadas sentadas en sus varandas o viendo por las ventanas, esperando la próxima víctima.

El Barrio Roosevelt nunca ha tenido el interés que debiera tener, pero deben pensar que allí también viven gentes decentes y niños inocentes y no vemos porque tenemos que soportar esa immoralidad.

Espereamos con ansiedad acción para aliviarlos de esta desgracia que nos rodea.

Dr. VARGAS ARAYA

(Osteopathic Physician)

Office 150 varas North of Botica Oriental, San José.
Special attention to people coming from Limón and Line towns. Spinal treatment cures many diseases. - English Spoken.

Lo que vimos en Nicaragua...

Viene de la Página 1

dadera fortaleza inexpugnable. Un infiel que podríamos llamar el mejor de toda la serie mundial, ponían alma y corazón en todos los partidos, sobre todo en el memorable encuentro contra Nicaragua, a quienes ganaron 11-10 en el décimo inning.

Nicaragua mostraba el gran adelanto en la pelota. Sorpresa fué para los que vimos en San José que los cuadros nicas desempeñase torpemente, eso sin restar mérito a nuestros peloteros, observar los partidos que la Selección Nica presentó en el gran Estadio Somoza, contando con tres grandes jugadores ídolos de la fanatizada nicaragüense y que son: Eduardo Green, la gacela, como lo llaman cariñosamente, Edzel Brown, el pelotero de estampa de profesional y el Dr. Nicolás Bolafón; tres verdaderos valores de la pelota.

Costa Rica, que se consideraba uno de los equipos más fuertes por su brillante presentación frente a Cuba, no respondió a lo que se esperaba. Tenemos que tomar en cuenta la calidad de los equipos que participaron, que juegan gran pelota, mientras que la nuestra es una pelota viva pero de muy poca escuela todavía; nos falta mucho que aprender y con un mes de entrenamiento antes de salir a una temporada se le puede pedir mucho ni al entrenador, señor Ramón Méndez, quien procedió de una manera

correcta y acertada pese a lo que digan muchos sabios de este país en la materia beisbolera, que en vez de ayudar lo que hacen es sabotear con sus grandes convencimientos, ni a los jugadores que se desempeñen en una forma grandiosa.

De los equipos actuales que fueron a Guatemala en febrero de 1950 y los que no fueron, como los dominicanos y los venezolanos, según el entender de autoridades en la materia, no son ni parecidos a ellos; éstos llegaron jugando el triple de lo que se les vió en Guatemala y he aquí el por qué nuestros muchachos salieron mal parados en el entender de muchos. Cabe hacer mención de la labor realizada por el pitcher Duncan, quien respondió en gran forma y nos salvó varias veces de quedar mal. Quiero también mencionar de manera muy especial la actuación de Alberto Francis, short-stop, para quien los críticos y anotadores hicieron frases de reconocimiento hasta el grado de conferirle una condecoración y declararlo jugador más útil a su cuadro.

También la actuación de Altman Mastland fué sobresaliente sobre todo en los últimos partidos que alineó de titular en la tercera base.

Ojalá que con esta aclaración se despejen muchos nublados de nuestro cielo deportivo y para la próxima, mayor comprensión para nuestros peloteros y deseos de triunfo para Costa Rica.

EDITORIAL

Durante los últimos días hemos notado, en relación al nuevo itinerario de la Northern Railway Company, que entró en vigencia el 1º del mes en curso, y por observaciones y comentarios, podemos decir que la Directiva ha tomado una magnífica medida. Los viajeros, especialmente los hombres de negocio, están en deuda con la Compañía por el mejoramiento en el servicio, agregando otro tren de pasajeros, los cuales salen de Limón a San José y viceversa. Estos cambios en los recorridos de los trenes, naturalmente, cambiarán también muchas costumbres en nuestras actividades; aquellos afectados deben mantener en mente que los cambios en la vida son posibles. El sereno nocturno no cae como una regla general al mismo tiempo sobre todas las flores que crecen en nuestros jardines.

Nuestras simpatías humanas van a los pequeños vendedores, quienes en el pasado obtenían su medio de vida vendiendo comestibles en todas las paradas de la trayectoria del tren; ahora han perdido estas ventas por las razones de que los pasajeros de Limón a San José tienen suficiente tiempo de tomar su desayuno antes de salir el tren de las 6.30, llegando a San José a la hora de almuerzo, por lo cual los que se benefician son los encargados de estos negocios en la capital.

Los viajeros del segundo tren que sale a las 11.30 a. m., pueden almorzar antes o prepararlo y llevarlo consigo, llegando a San José a la hora de comida. Sin embargo, el tren numeroso de San José a Limón, haciendo las paradas originales, permitirán un medio de venta en el proyecto.

La única queja que hemos recibido es aquella en relación al local de 4.45 a. m., por cuarto a esa hora el mercado se encuentra cerrado, no pudiendo así los viajeros comprar su pedazo de carne y otras necesidades que no se encuentran fácilmente en los distritos a donde se dirigen.

Desde otro punto de vista, los residentes a lo largo del trayecto de Siquirres a esta ciudad por el nuevo itinerario no llegan a tiempo para efectuar sus transacciones en el Banco y otros lugares que han cerrado sus puertas a las 3.00 p. m.

Para remediar esta difícil condición de compras en el mercado y para permitir a los residentes de la línea llegar a esta ciudad antes de las tres de la tarde, sugerimos un servicio de ómnibus a lo menos dos veces a la semana (tal vez martes y sábado) saliendo de esta ciudad a las 6 a. m. vía Zent a Siquirres, regresando por vía Swamp Mouth. Los llegados a las 10 horas, más o menos podrán hacer sus negocios y si desean podrían regresar en pasajero de 11.30 a San José.

Es un hecho bien establecido que cuando un pueblo se encuentra con nuevas cosas, la adhesión al principio es lento, pero en el proceso del tiempo se educan y una cooperación entera es segura.

ASTRERIA Y TIENDA

CLIFFORD STEELE Y SEÑORA

Qué fácil!! La Casa de la DAMA y el CABALLERO elegante, combinados.

¡Qué barato está todo en esta Tienda: Parece tan chiquita pero allí encuentras todo para toda la familia!

Así es, CADA DIA RECIBIMOS TRAJES

Crepé - Foulards en diferentes colores Gabardina - Georgette - Piel de Conejo - Poplin - Raso - Sedas
Villela Floreado y Liso

Venga a ver la exposición de preciosos artículos apropiados para todas las ocasiones, que exhibimos en nuestros estantes.

Situada: Centro del Consulado Inglés y la Pulpería Alvarado.

Mueblería DUNCAN

BERESFORD S. DUNCAN

GRAN REALIZACION

Joyas de Fantasía: Collares, Pulseras, Aretes, Anillos,
Perfumes, Polvos, Souvenirs, Talcos.



50 VARAS AL OESTE DEL CORREO DE LIMÓN

Este documento es propiedad de la Biblioteca Nacional "Miguel Obrador Lizaro" del Gobierno de Costa Rica.

SALON

Biblioteca Nacional de Bibliotecas del Ministerio de Cultura. Calle Comercio de Limón.

Actividades deportivas

— A cargo de Chalo —

San José, 4 de Dicbre, de 1950.
Sr. Redactor Deportivo de
EL ATLANTICO.
Limón.

Estimado señor:

Sirva la presente para saludarlo muy afectuosamente y comunicarle lo siguiente:

El domingo 3 de diciembre se efectuó un juego de Base-ball en el Parque de Base-ball, entre las novenas «Coca-Cola» versus «Marencos Ltda.», dejando un saldo favorable de 6x5 a favor del Marencos.

El partido se desarrolló con una buena cantidad de público, el cual salió satisfecho del rendimiento de ambas novenas.

Los refresqueros usaron dos lanzaderas para poder frenar la batería de las persianas que el domingo parecía tenían pavora. En cambio los del Marencos un sólo pitcher que durante los primeros 8 episodios no se vió en ningún apuro y fué en el noveno cuando el score estaba a 6 x 2 que los refresqueros reaccionaron para subir el marcador a 5 carreras. En vista de que los muchachos del Coca-Cola no podían empatar en carreras, se dedicaron a lo que acostumbran hacer cuando se ven perdidos: a no buscar la base sino al jugador contrario. Este juego es característico de los campeones del año pasado HONDURAS (ahora Coca-Cola.)

Los integrantes del Marencos, como se sabe, son dignos representantes de la Provincia de Limón.

La afición ahora espera el choque entre las novenas «Heredia» contra el «Marencos»; ambas vencedoras de los campeones Coca-Cola, para así saber con claridad quien es quien.

Esperando que esta humilde crónica sea bien vista por Ud., me despidió del señor Redactor, muy atentamente.

Squeeze Play.

Recibimiento a nuestros peloteros

El domingo en horas de la tarde arribaron a esta ciudad nuestros peloteros. Gran número de público se apresuró a darles la bienvenida y felicitarlos por su magnífica actuación en la serie de Base-ball Ama-



teur que acaba de finalizar en la hermana República de Nicaragua.

Todos los muchachos se demuestran satisfechos del viaje. En cualquier lugar en que se encontraba un jugador, a su alrededor se agrupaban fanáticos, jóvenes y viejos, para saludarlos y comentar los juegos como también otras actividades sucedidas durante la estancia en Nicaragua.

—

Tuvimos ocasión de conversar con nuestro magnífico lanzador Danny Hayling, quienes manifestó que aceptaría contrato con el equipo Brooklyn Dodgers; además dijo que partirá a fines de febrero próximo.

A nuestro particular amigo Danny le deseamos mucho éxito y triunfos.

Base-ball

El domingo pasado en horas de la mañana se llevó a cabo un reñidísimo encuentro de bates entre las novenas «Estrellas Tropicales», de Cahuita, y el «Interprise», de la localidad,

Los primeros cuatro inning se jugaron un poco lento y se puede decir, comenzó a tomarse desinterés por el evento. Hasta este episodio los locales vencían 5 x 1; pero en el quinto los visitantes reaccionaron de una manera formidable, anotando 5 carreras para ponerse en ventaja. Al cerrar el quinto epi-

sodio los locales anotan una carrera más empataban, luego en el lucky seven y en el octavo inning los locales anotaron dos carreras más en cada uno para vencer 10 x 6.

Por la tarde del domingo se enfrentó «Estrellas Tropicales», esta vez contra la novena de Matina. En este encuentro los de Cahuita vencieron ampliamente a los de Matina con el score de 14 x 1.



El domingo por la tarde se llevó a cabo un espectacular encuentro futbolístico entre los magníficos once «Dep. Raúl Velásquez» y «Colegio de Limón F. C.». El primer tiempo se jugó a todo tren por parte de ambos conjuntos, pero los del Departamento Velásquez son los que logran ventaja al anotar 3 x 1.

En la etapa final, o sea el segundo tiempo, los colegiales tomaron la ofensiva mediante pases cortos y constantes shutts que dieron al traste con la magnífica defensiva del Raúl Velásquez. El equipo Velásquez, como dijimos en ediciones anteriores, es un gran cuadro, además está formado por un conjunto de muchachos que le han dado vida por el amor que le tienen, la mutua cooperación y el buen entendimiento que siempre ha existido entre el grupo desde la formación del equipo.

Deseamos sinceramente que todas estas relaciones de verdadero deportismo nunca se rompan y que cada día se unan más hasta formar lo que muchachos ansiamos: «buen conjunto».

El resultado final fué: Colegio de Limón, 5; Dep. Velásquez 3.

La Proveedora

OFRECE:

Salsa Inglesa Lizano.....	frasco	€ 0.90
Leche Klím.....	lata	4.85
Arroz.....	libra	0.60
Fríjol rojo.....	libra	0.60
Harina.....	libra	0.50
Avena Quaker.....	lata	1.60
Leche en Polvo Rosemary.....	lata	3.50
Leche Evaporada Vaca.....	lata	1.20
Leche en Polvo My Boy.....	lata	3.15
Jabón Island Palm.....	pan	0.90
Jaleas del Tropicó.....	frasco	1.75
Grapas para cerca.....	libra	0.90
Clavos.....	libra	1.00
Herraduras.....	libra	1.60
Enchufes para plancha.....	c/u.	1.00
Socket colgantes.....	c/u.	1.75
Cordón Eléctrico.....	yarda	0.55
Escobas Espiga Roja.....	c/u.	2.90
Carburó.....	Líbra	1.00
Cucharas de Guisar.....	c/u.	1.65
Palos para pisos Unión.....	c/u.	3.00
Tubos de Alcarazza.....	c/u.	6.00
Pinturas Fanfan.....	gal.	34.00
Llaves de Chorro.....	c/u.	8.00
Cola Granulada.....	libra	3.40
Lápices de Carpintero.....	c/u.	0.45
Ratoneras.....	c/u.	1.75
Goma Laca.....	libra	7.50

Visite nuestro departamento de ferretería
Miles de artículos a precios muy razonables.

La Proveedora

APARTADO 175

PUERTO LIMÓN

Tome KOLA GARRON

Cada Árbol de Cacao debe ser productor

(Continuación)

Control del Swollen Shoot

La enfermedad ha sido controlada por WACRI, cortando los árboles infectados. En la finca "Old Station" la enfermedad se notó por primera vez en el año 1939, ocasionando daños a menos del 1% de los árboles; desde entonces se quitan regularmente los árboles enfermos. En este proceso —que abarca un período de 11 años— cortó un 7% de la población original de árboles. La finca "Old Station" que comprendía unas 70 acres de terreno, está todavía en condiciones excelentes, mientras que las plantaciones vecinas que no han sido sometidas a tratamiento alguno están muertas.

Sin embargo, todavía se presentan en "Old Station" nuevos brotes de la enfermedad, que por lo general ataca aisladamente a algunos árboles. Esto se explica ya sea por la llegada de cochinillas infectadas traídas por el viento, provenientes de plantaciones vecinas en donde la plaga existe, o porque todavía existen árboles huéspedes en la misma "Old Station"; o puede ser que ambos factores estén presentes. Cortando los árboles-huésed alternos, será posible juzgar hasta qué grado se les puede atribuir la causa de la presencia de nuevas infecções en el cacao.

El control mediante la eliminación de los árboles, resulta más eficiente si se cortan también los árboles más inmediatos aunque parezcan sanos. En efecto una proporción considerable de estos árboles que tienen apariencia de no haber sido contaminados, tienen el Swollen Shoot, pero desde un tiempo muy corto como para mostrar síntomas visibles.

Cápsidos

Un intenso trabajo se ha llevado a cabo con estas pestes a fin de determinar alguna etapa de su vida y de sus hábitos a la que se pueda enfocar el ataque, y por consiguiente, que sirva de guía para controlarlas. Los cápsidos nada tienen que ver con el Swollen Shoot.

Como insectos nocivos, son dignos de atención porque su número es muy pequeño. Unos pocos cápsidos pueden producir un daño enorme. La razón para que este daño sea de tan grandes proporciones consiste principalmente en que un hongo invade los agujeros que

el cápsido hace para alimentarse del árbol y también se debe en parte a que estos insectos cuando se están alimentando de la planta inyectan en ella una saliva.

El daño ocasionado por los cápsidos se manifiesta en dos formas: (a) en el cacao joven las pequeñas ramas laterales y el tallo central son ambos sitios de alimentación muy atrayentes para los cápsidos particularmente donde las ramas laterales se juntan con el tallo. Los cápsidos matan estas ramas hasta faltando muy pocos centímetros para el nivel del suelo. Cuando empiezan a brotar nuevas ramitas de la base del tallo que aún tiene vida, enseguide son atacadas por los cápsidos. Por las razones apuntadas, los cápsidos dificulan el progreso del árbol del cacao y retrasan varios años el tiempo que toma el cacao nuevo para dar fruto.

(b) en árboles de cacao viejos el daño producido por los cápsidos generalmente se localiza en áreas reducidas o "cavidades". En estas "cavidades" los

THE PEOPLE'S HOUSE JACK ORANE SUCS. LIMON

You will need a good article for your money so see us first for the best of everything.—

Suitings, dress materials, and all other requirements in Ladies' & Gents wear prices always to please you.—

La formación de "cavidades" y su efecto en el Rendimiento

Número de mazorcas producidas Clase de daño

	1940	1947	1948	1949
Arboles sanos . .	247	225	438	338
Daño leve 11 árb.	285	114	129	96
Daño grave 32 árb.	737	107	17	43

Los records para el año de 1949 no están completos.

WACRI ha demostrado que las "cavidades" producidas por los cápsidos en las plantaciones de cacao que han alcanzado su madurez, pueden principiar cuando la copa que forma el follaje de los árboles se rompe, lo que puede ocurrir con la caída de un árbol del bosque. Pero las "cavidades" no siempre principian en esa forma. A veces, durante la estación seca las "cavidades se desbordan", y eso da lugar a una "quemadura" del cacao de bastante extensión. Cuando vienen las lluvias la quemadura general vuelve a contraerse en las "cavidades".

NOTA: Aunque no se ha informado que hay cápsidos en Costa Rica y en otros países de América, no se ha sabido que hayan producido un daño como el que accusa el reporte anterior. Quizás esto se deba a la ausencia de los géneros más nocivos de cápsidos o a la ausencia del hongo que los acompaña. Agradeceremos mucho cualquier información que nos sea suministrada sobre los cápsidos en el hemisferio occidental.

Enfermedades de la mazorca (2)

Las enfermedades que afectan a la mazorca son causadas por varios hongos, de los cuales el más importante en el África Occidental es el llamado *Phytophthora palmivora*.

En general, las enfermedades de la mazorca hacen su aparición en climas frescos, y muy húmedos. *Phytophthora palmivora* no sólo ataca las mazorcas, sino que puede seguir más allá del pedúnculo de la fruta y afectar la madera del árbol.

(Continuar).

COMPAÑIA ELECTRICA DE LIMON

Recuerda a sus abonados que los recibos por servicios eléctricos deben ser cancelados en la PRIMERA QUINCENA de cada mes.

The Electric Company of Limon hereby reminds its subscribers to the electric services that the payments are to be effected within the first fifteen days each month.

ACTIVIDADES SOCIALES

De su finca el Yalú en Línea Vieja, tuvimos el gusto de saludar al amigo don Santiago Chamberlain, quien viene en asuntos de negocios.

Presentamos nuestro saludo a la simpática amiguita Carmencita Maldono avenida alumna del Colegio María Auxiliadora, quien terminó su curso con notas sobresalientes y se encuentra de nuevo entre nosotros y al lado de sus queridos papás. Bayan para la buena suerte felicitaciones.

Un tanto delicada de salud guarda en su casa de habitación en esta ciudad la culta damita Mercedes Castillo. Le enviamos nuestro saludo al mismo tiempo que hacemos votos por su restablecimiento.

Con una brillante labor terminaron el curso lectivo los maestros y profesores del colegio y escuelas de esta

ciudad. Bayan para ellos nuestras felicitaciones con los mejores deseos de que disfruten de unas felices y muy merecidas vacaciones.

— Para San José y con motivo de la enfermedad de su hermana la señorita Victoria Vizcarra, quien desde hace días guarda cama muy delicada de salud, salió don Miguel Monturiol, en unión de su estimable familia. Formalizamos nuestros más fervientes votos porque la culta damita recobre completamente su salud.

— Para San José salió don Mariano Zúñiga quién va en asuntos de negocios.

— De su corta estadía en Panamá regresaron las gentiles damas doña Estela de Santos doña Flora de Echeverría y la simpática amiguita Lory Castro. Les presentamos nuestro atento saludo.

TRAMO JOE LEWIS LIMON MARKET

We carry in stock everything in grocery, both foreign and native products. The fast movements of our goods enable us to always have fresh supplies.

OUR MOTTO

Best and greatest variety. — Full desire to please our buyers. A little profit on our money, but no profiteering.

JOE LEWIS — Proprietor.

LA NUEVA TIENDA

de NAÍM SARQUIS Y HNO. usted consigue su ropa a precios más bajos de plaza por fines de

INVENTARIO

Liquidación de 30 docenas de camisas a precio de costo. — Zapatos para niños y calzado para mujer. — Fulares. — Sedas. — Vistros. — Ropa interior. — Medias y muchos otros artículos a precio de costo.

APROVECHE ESTA OCASIÓN POR UN MES

Contiguo al Hospedaje de Rolando Young

Limón

THE ATLANTIC

ALL THE WEEK IN ONE DAY

Editor
JOS. A. THOMAS

Number 54

December 16, 1950

Year 2

Post Box 199
Limón, Costa Rica

OUR TASK

FROM OUR DESK

BY THE EDITOR

During the past several days we have taken stock in regard to the new Almanac of the Northern Railway Company which came in effect on December 1. From our observations and the general comments heard, it is safe to say the Management has hit a "home run". The travelling public, especially the businessmen owe a debt of gratitude to the Railway for the improvement in travel with two passenger trains daily from Limón to San José and vice versa. These changes in the movements of passenger trains, quite naturally, will undo many of the old set-ups in our human activities and those so affected ought to bear in mind that the changes in life are sure to overtake us;—the dew of night does not as a general rule fall at the same time on every grown flower in our gardens.

Our human sympathy goes to the small sellers who, in the past, earned a medium of living by selling edibles at the various train stops; they now sustained a loss as far as the passengers from Limón are concerned. There is ample time to have breakfast for the 6.30 run and to take lunch at San José and by which a measure of financial benefit goes to the traders in the capital. The travellers by the eleven-fifty passenger train have all the hours required to eat lunch at home or to prepare and take their luncheons with them; reach San José within dinner hours. However, train No. 2 from San José by making the original stops will permit a medium of sale along the route. It is convenient to eat lunch at San José before the twelve-thirty rapid and that the "worms" should not be hungry during the drive of about five hours to arrive home.

The only complaint which have reached us is that regarding the 5.45 a.m. freight and passenger service by the way of Zent. The market is not opened at that early hour to enable the traveller to buy a piece of fresh meat or other necessities which are not easily secured in the line districts. Then, on the other hand the residents along the route from Siquirres to our city are denied the privilege to arrive on time to do any business at Banks and other places which close their doors at three o'clock sharp.

To ameliorate the difficult conditions of market purchases and to permit the line dwellers to arrive in our city before three o'clock in the afternoon, we would suggest the trial of a bus service, at least twice a week Tuesday and Saturday; say, leaving this city around six o'clock in the morning via Zent to Siquirres and to return from there to arrive in our city around ten o'clock; those arriving could do much business and if desirous could return by the 11.50 San José passenger train. It is a well established fact that when a people is presented with new things; patronage may be slow at the start but in process of time they become educated and a full measure of co-operation and support is assured.

Get in Readiness - Christmas is Approaching

You will need Gifts for your Parents — Children — Sweethearts — Friends and Relatives.

You will want to appear "CHIC" for Christmas and New Year:

Here are some of the Specialties for Garments.

Latest creation in "Paramount" Silk
Finest in Alpaca — Charmy Angel Skin
Flowered Crepe — Triple Georgette
Lace in fascinating Shades, Etc.
Umbrellas for Men—Women & Children

You Will Find all These and at Prices Beyond Competition

IN

HOLLYWOOD STORE

— OF —

SALOMON BERENZON

Calle 2000, esq. 2000, Centro de la Ciudad. Teléfono: 11-1111.

In The Basket Of The Week

Many of the follies which generally censure Are the effects of such vanity in which we indulge If we but convert our thoughts of friction and folly Our lives would be a sweet flower in rich bloom.

PERSONALIA

We are indeed honoured to utilize these columns to extend a royal welcome to Elder U. Morgan and his wife. They arrived in our city a week

Among The Baptists

On Tuesday evening the 19th instant, (put a green circle around this date on your Almanac) a Grand Christmas Cantata entitled "BRINGING UP SANTA" will be presented at the Baptist Church in this city.

We desire to hint all lovers of wholesome entertainments not to fail to see this presentation and to listen to the charming narration concerning our very good friend "Santa". The price of admission is ONLY C. 1.00 each person. Five hundred persons can be comfortably seated in the building.

ago. Elder Morgan is the successor to our very good friend, Elder Ricardo Rankin of the Seventh Day Adventist Denomination. We gather that the new Apostle of our Blessed Master has been labouring in our sister Republic to the North. From an observer's viewpoint he appears to be in the bloom of physical fitness; he demonstrates a winsome personality and the possessor of a soothing tone of voice. We bespeak for the new arrivals the fullest christian fellowship and goodwill not only among Seventh Day Adventists but among our community in general.

The Director-Proprietor of this "Weekly" desires to assure Elder Morgan that our newspaper is always at the disposal of every Christian Church or Temple, providing we are informed of the services required.

LA PROVEEDORA

OFFERS:

Butter	lb.	5.00
Salt	lb.	0.25
Rice	lb.	0.60
Red Beans	lb.	0.60
Flour	lb.	0.50
Quaker Oats	tin	1.60
Rose Mary Powdered Milk	tin	3.50
My Boy Powered Milk	tin	3.15
Evaporated Milk	tin	1.20
Island Palm Soap	cake	0.90
Del Tropico Jellies	jar	1.75
Fence Staples	lb.	0.90
Nails	lb.	1.00
Horse & Mule Shoes	lb.	1.60
Carbide	lb.	1.00
Iron Plugs	each	1.00
Electric Cord	yd.	0.55
Angular Brooms	each	3.25
Sewer Pipes	each	6.00
Fantastic Paints	gal	34.00
Paints	each	8.00
Carpenter Pencils	each	0.45
Rat Traps	each	1.75
Limpol Furniture Polish	Jar	2.25
Flashlights	each	6.75
Tea Spoons	each	0.95
Padlocks	each	1.50
Dry Yeast	oz.	0.35

Visit our Hardware Dept. Thousands of articles at reasonable prices. Quick, courteous service.

LA PROVEEDORA

Box 175

Puerto Limón

This publication is effected in celebration of the 80th Anniversary of His Excellency the President of Finland and in token of our appreciation to the Hon. Consul of Finland in Costa Rica, M. Warren H. Mory.

Juho Kusti Paasikivi, President of Finland since March 11, 1946, was born at Tamper, Finland, on November 27, 1870. He entered the University of Helsinki in 1890 and received the Bachelor of Arts degree in 1892, Bachelor of Law in 1897 and Doctor of Law in 1901 and soon thereafter assumed governmental and political duties. In the first general election in 1907 he was elected to the Parliament and the following year he became Senator and Head of the Department of Finance. This phase of his political career ended in 1914, when he became president of Kansallis-Osake-Pankki (National Bank), the largest commercial bank in Finland.

Mr. Paasikivi again entered political life in 1917, after the Bolshevik Revolution, when Finland declared herself independent. In 1918 he formed the first Finnish Government. He was Chairman of Finland's Delegation to the Peace Conference at Tarto in 1920, obtaining a favorable peace for Finland. He then retired from political life for a period of fifteen years, during which years he devoted his entire time to his duties as President of Kansallis-Osake-Pankki. Under his direction this financial institution developed into one of powerful influence in the economic life of Finland. In 1934 he resigned from his duties at the bank and soon thereafter accepted the appointment of Finnish Envoy to Stockholm, Sweden.

In the fall of 1939 Mr. Paasikivi was called to the negotiations in Moscow, when Finland's position in the turmoil of world politics was being weighed in the balance.

After the conclusion of the Moscow



"Dr. Vargas' LINIMENT"

For rheumatic pain, sprains, lumbago, cold feet, backache, it is effective, in case of colds and bronchitis, rub well chest and back, and inhale deep from the bottle, the wonderful vapors.

Keep handy always Dr. Vargas' LINIMENT sold at all druggists and stores, if not there send \$6.00 for 2 bottles to General Distributor, Box 534 San Jose.

For wholesale and retail in Limon and Line Towns write to Jacob Clarence, Box 1428 San José.

Juho Kusti Paasikivi - President of Finland 80 Years on November 27, 1950

Peace in 1940, Mr. Paasikivi was appointed Finnish Envoy to Moscow, where he served until the summer of 1941. During the period immediately following the Armistice, 1944, an effort was made to arrange affairs without calling upon Mr. Paasikivi, especially as he had expressed reluctance because of his advanced age, but it became apparent, however, that the difficulties were so great that "the grand old man" was needed to direct his nation. Thus he became Premier of Finland for the second time on November 17, 1944. Upon the resignation of Marshal Mannerheim from the Presidency of the Republic of Finland, Mr. Paasikivi was elected President by Parliament on March 11, 1946. Thus it became his duty to establish final conditions of peace in the domestic and foreign affairs of a country which was going through the disastrous after-effects of war. His victory over a public opinion, which has been blinded by imagination and propaganda, was slow and lardy, but all the more assured and encouraging. His name became a symbol of the new politics of Finland.

The positive results achieved during Mr. Paasikivi's terms of office as Prime Minister and President are apparent. The improvement in Finland's foreign policy, which he considered his main

duty, has progressed. At the presidential elections on February 15, 1950, he was reelected President for a six-year term.

As an individual, President Paasikivi represents the typically true Finnish type. His great stature, as well as his correspondingly great spiritual being, reflects unyielding strength and lasting endurance. His age demands respect, and even deeper respect is due him for his achievements during these years. His vitality continues to be enduring and as an unfiring Finnish patriot he has decided to remain in the service of his country until such a time as Finland will again be in clearer waters.

The Groans of the People of Cahuita

In our columns of Saturday the 2d, in reference to the delegation from Cahuita before His Excellency, the Governor of our Province, we effected no mistake in saying that the people could rest assured that the high characteristic dignity of His Excellency would be exercised; that he would not fail the people if their cause be justifiable.

The groans have fallen on clear listening ears; they have reached a heart which throbs for the woes of others. In the Tower of Justice the bell has been rung; the people hath triumphed and Cahuita is free from oppression. The Police Agent complained against was immediately stripped of his very privileged authority; a successor was placed temporary and we understand don Carlos Luis Mora took up the guardianship on the 15th.

THE ATLANTIC adopts this medium to extend a hearty welcome to the new Police Magistrate and hope that the fullest measure of mutual understanding and reciprocal goodwill shall prevail among all concerned.

Editorial Victoria Ltda.

DUNCAN'S Furniture

Specialized in Furniture — Souvenir — Novelties

BIG CLEARANCE SALE

Beautiful and tastefully worded assortment of Cards suitable as gifts to relatives—friends—lovers, etc. Earrings—ornamental jewels, novelties—souvenirs, powders.

SELLING OUT BELOW COST PRICES

Situated: 50 yards west of the Limon Post Office and in front of Avelino de la Peña's Store.

BERESFORD S. DUNCAN

CAMPO PAGADO

Mr. Salomon Shaw's Reply to the publication of Mr. Samuel Wolfe, December 2, 1950

Limon, Costa Rica
December 11, 1950

The Editor
THE ATLANTICO
Port Limon
Dear Sir:

I desire the required space to reply to the letter published by Samuel Wolfe of 28 Miles which appeared in your newspaper of December 2:

Samuel Wolfe is a trouble maker, a devil and a compound liar. On the 5th of October 1949, a fine of \$6.30 was paid by Wolfe as directed by the Principal Agent of Police at 28 Miles and another supposed to be in April, proof of these can be found in the Governor's office; reason for same is a violation of the law by closing a road several times and the last of which the Agent of Police at 28 Miles took Wolfe to Limon.

Please answer why the Secretary, Retano, formerly of the Governor's Office of Limón was discharged? Was it not from your bribery? Why is it the San José Minister of Gobernación sent back to the Governor in Limón to revoke their sentence and replaced that of the Police Agent at 28 Miles and ordered that you should reopen the road?

There is no truth in a liar. Samuel Wolfe had made a suit against me for £10,000.00 (ten thousand colones) and the judge did not condemn me for as much as ten cents. However, I am not satisfied; the case is in San José as a means of appeal and as soon as it is finally decided I shall inform the public.

Salomon S. Shaw,

La Antillana

Situated in Limón's Commercial Street, at entrance of the Crystal Passage.

Our Grocery and Other Articles Keep Moving Because of the Qualities and Reasonable Prices:

WE OFFER:

St. Charles Small Cream.....	3.50	tin.
Lactogeno powdered milk.....	6.50	*
Nido * * *	5.00	*
Kraft * * *	4.25	*
Evaporated milk lg. size.....	1.15	*
Rice superb Quality.....	0.60	lb.
Nuggett shoe polish all sizes.		
Crisco Lard		

Every Cacao Tree a High Producer

Geo F. Bowman

Capsids

Intensive work has been carried out on these pests with the object of finding some stage in their life and habits which might be attacked and so lead to their control. Capsids have nothing to do with swollen shoot.

As insect pests they are note-worthy in that their numbers are small. A few capsids can do enormous damage. The reason for this excessive damage is mainly because a fungus invades the feeding punctures, and partly because these pests inject a saliva into the plant when they feed.

The damage caused by capsids takes two forms:

NOTE: Although capsids have been reported in Costa Rica and other American countries no damage of the type described has been reported. This may be because of the absence of the two genera described or the absence of the accompanying fungus. Any information on capsids in the Western Hemisphere would be appreciated.

(a) On young cacao the small side branches and the central stem, both attractive feeding sites for capsids, particularly where the side branches join the stem, are killed back to a few inches above ground level. When new shoots are formed from the living base of the stem they in turn are attacked by capsids.

Capsids, therefore, make cacao difficult to establish and delay several years the time taken for young cacao to come into bearing.

(b) On old cacao, capsid damage is usually confined to small areas, or pockets. In these pockets the capsids feed on the canopy twigs, which later become infected with the fungus and die. A break in the canopy results, and the tree produces many new shoots from the trunk. These new shoots are very attractive to the capsids and are

destroyed by them. After several years the trees in these "Capsid pockets" become so weakened that they cease to yield and finally die. Capsids also feed on pods but in general do little damage to them.

WACRI has shown that capsid pockets in mature cacao can be started when the cacao canopy becomes broken, e.g. by a fallen forest tree. But capsid pockets do not always start in that way. Sometimes, during the dry season, capsid pockets "boll over" and lead to "blasted" cacao over considerable areas. When the rains come the general capsid blast contracts back again into the pockets.

The effect on yield caused by the formation of a capsid pocket is as follows:

Effect of Capsid Pocket Development on Yield Pocket started early 1947

Type of Damage	Number of Pods Produced	1946	1947	1948	1949*
Healthy					
Trees	247	225	438	338	
Slight					
Damage	285	114	129	96	
11 trees					
Severe					
Damage	1737	107	17	43	
32 Trees					

* Records for 1949 not complete.
Black pod

Pod diseases are caused by several fungi, the most important of which in West Africa is *Phytophthora palmivora*.

In general pod diseases flourish in cool, very humid situations. *Phytophthora palmivora* not only attacks pods but can grow up the pod stalk into the wood of the tree.

"WACRI has confirmed that there is a close correlation between loss of crop through pod diseases and the rainfall during July and August. A very wet

NEW YORK BAZAAR

Middle of British Pharmacy & All-America Cables

PRE - CHRISTMAS SALES

YOU CAN SAVE MONEY BY BUYING IN OUR STORE:

New assortment of Imported Fabrics, Etc Best in Quality
and Shades for dresses & Suits:

EXCEPTIONAL OPPORTUNITIES TO PURCHASE:

Pants cuts, variety of colours.....\$9.00 each.

Beautiful Prints in Cotton, 36 inches wide.....2.50 yard

Sport Shirts, Mens' at different prices Novelty Sharkskin for Ladies, super-fine: Assortment other fancy goods & novelties:

What you do not see, please ask for: we are here to please:

ADOLFO SCHIFTER
Proprietor

"small dry season" is associated with a big increase in pod losses through disease.

The outside of the pod first becomes infected and turns the characteristic brown colour, but it may take up to a month before the beans inside the pod actually get attacked. But during this time the diseased pod acts as a source of infection to other healthy pods on tree.

The method of control is based on both these facts. As soon as the pod

shows the mark of disease it should be cut off. If the pod is ripe the beans will be unaffected and can be fermented in the normal way. The removal of the diseased pod removes a source of infection to healthy pods. (?)

(?) In Costa Rica and Panama the removal of infected pods has shown no beneficial effect in reducing the number of pods infected. Frequent harvests have increased total yield permitting greater salvage of infected pods.

(To be continued)

NEWS LETTER

The Twentieth Century Fund - Fall 1950

PILOT STUDY OF COSTA RICA

A pilot study of how a neighboring Latin American republic can increase its own economic well-being and possibly qualify for United States assistance under the "Point Four" program was undertaken in Costa Rica by the Fund last spring. The results will be published next year.

Heading the Fund team as project director was Stacy May, Chief Economist at the International Basic Economy Corporation and former Director of the Bureau of Planning and Statistics of the War Production Board. With him were: Dr. Albert Ralph Koch, an economist on the staff of the Board of Governors of the Federal Reserve System; Dr. Howard L. Parsons, an agricultural economist with U. S. Department of Agriculture; Mr. Just Faaland, research technician with the Organization for European Economic Cooperation; and Miss Charlotte R. Carpenter, secretary. All were granted leaves of absence by their respective organizations to participate in the Costa Rica survey.

The survey is entirely unofficial and has no connection whatever either with government or with private business concerns. Its main aim is to show me-

nefit Costa Rica, and thus would also be helpful to similar countries. The study will show the needs of Costa Rican industry and agriculture, possible solutions to the balance of payments problem and will delve into government finance.

By studying the products, industries and resources that seem to show the greatest possibilities for useful development, the survey shows how some of the experience and technical skills available in the United States might be used to help Costa Rica. It also suggests fields of activity in which investors of the two countries might jointly participate in worth-while and needed business enterprises. It should therefore be valuable both to official agencies concerned with the "Point Four" program and to private agencies interested in foreign investment.

The entertainment to climax the Christmas season will be given in the Salvation Army Hall on Tuesday night, December 26.

For only one colon lovers of regular pleasure will have their fill in the Salvation Army Hall on Tuesday night.

TIENDA LA BARATA

(Cheap Store) - Moises Kader

Here is the gift from our Inventory

The Greatest Clearance Sale

We are selling out the most attractive assortment of materials to make dresses and suits for men women and children.

Come and see for yourselves, then compare the quality of our goods and the bargain in prices.

This amazing bargain begun on November 1, 1950.

Today Friends!! Not Tomorrow!!

IN BRITAIN TODAY

A £635 million plan (\$1.69 billion) to increase British coal output and reduce costs has been proposed by the National Coal Board. The plan takes the form of a 15-year capital development and reorganization program under which coal production is scheduled to rise to about 230,000,000 tons a year, with only 618,000 miners.

(Output in 1949 was just under 215,000,000 tons; the average labor force was about 720,000.) A steady fall in man-power in the mines, and constantly increasing demands of Britain's growing industries, make it vitally necessary for Britain to produce even more coal.

—x—

The highest productivity figure on record—3.2 tons per manshift—was recorded by the British coal industry in the first week of November.

This is an increase of 448 pounds over the prewar average of three tons per manshift. The U. K. industry was the first in Western Europe to regain its prewar level in March of 1949.

—x—

Britain's total working population last September showed a further increase. It rose by 50,000 to a new peak of approximately 23,500,000.

—x—

Britain's steel workers established a new production record in October. They produced at the annual rate of 17,040,000 tons, the highest rate ever obtained in the month. The previous best October was in 1949, when the rate was just under 16,000 tons.

—x—

There has been a steady rise in the consumption of food and household goods in Britain since the end of the war, though many of the main items of food are lightly rationed. In 1949, the total food consumption was 13 per cent higher than in 1946, 38 per cent more durable household goods and 23 per cent more other household goods were bought. An increase of 32 per cent took place in clothing sales. This trend has continued in the first half of 1950.

—x—

Productivity in the British boot and

shoe industry has increased remarkably through piecework systems. Productivity in factories where piecework systems predominate is 100 per cent greater than in those where there is a big proportion of fixed day work.

—x—

A productivity team from the British fertilizer industry, which recently visited the United States, has recommended to the British industry far-reaching measures for conservation of the soil and restoration of fertility. The team, which was mainly concerned with manufacturing techniques, suggests a national survey of soil fertility, with an intensive educational drive for correct and wider use of fertilizers, improved methods of distribution and transport, with the increased use of mechanical handling equipment and economies in manpower are also recommended.

—x—

A British productivity team from the pressed metal industry, which recently visited the U. S. found that superior productivity in American plants was largely due to the faster movements of materials. The report also attributed the greater productivity of the American industry to greater productivity consciousness at all levels and more efficient utilization of labor, line production methods and flexibility of plant lay-out and volume production.

—x—

As part of the drive for still-greater productivity in Britain, a series of short films have been made available for the use of firms and industrial organizations. These include an American film "Productivity—Key to Plenty", which illustrates what productivity means in terms of living standards. British film entitled "Ideas at Work", based on actual case histories, shows what can be done to increase output by improved methods and re-arrangement of work, without expensive re-equipment or re-organization. Other films deal with the application of scientific research to industrial and agricultural problems, and with the direction of the capital investment program.

—x—

A Yorkshire (England) engineering

Dr. MIGUEL S. DEJUK

Physician and Surgeon of Tulane University, U. S. of America

THE PEOPLE'S DOCTOR AND SURGEON

CONSULTATION OFFICE:

Two and a half city blocks West of the U. N. I. A.
Liberty Hall, Fifth Avenue.—Limón.

OFFICE HOURS; DAILY:

8.00 — 11.00 a. m. — 1.00 — 5.00 p. m.

firm with 300 employees, manufacturing gas and by-product plant, recently set up an incentive bonus scheme, agreed between management and workers. Productivity increased by an average of 20 per cent in the machine and fitting shop and 25 per cent in the boiler shop.

The Index of Industrial Production in Britain was 40% above 1946 in the first half of 1950.

VISIT THE NEW LUMBER DEPOSIT

BRITTON AND HOLNESS, LIMITED

GUARANTEED FIRST CLASS BLACK HEART LAUREL, WELL ASSORTED

SITUATED: Between the former Lindo Brothers' Office and Ourzong's Radio Repairs-From Railroad Yard.

S. D. BRITTON — Manager

West Indian Conference Opens

The fourth session of the West Indian Conference, held under the auspices of the Caribbean Commission, opened its 14-day meeting on Monday in Curacao, Netherlands West Indies, to discuss mainly agricultural development in the Caribbean.

Delegates are meeting from the 14 April, French, United States, and Netherlands territories in the area, with the Netherlands Government as host and D. R. Riems, Netherlands co-Chairman of the Caribbean Commission in the chair.

Charles J. H. Daubanton, Netherlands Minister to Mexico, presided at the opening session, and Dr. W. C. de la Try Ellis (Netherlands) was elected vice president.

The West Indian Conference is the popular branch of the Caribbean Commission set-up, which brings public opinion in the area into association with the work of the four-nation Com-

mission and its scientific and research experts. Delegates are normally elected representatives of the people and are accompanied by advisers selected by their governments, who have experience of the matters to be discussed.

As the Caribbean Commission exists to promote the social and economic development of the area, political and internal governmental questions may not be raised at the West Indian Conference.

The Caribbean Commission is also holding its eleventh meeting during the general period of the W. I. Conference. Immediately before the conference began, the Commission reviewed the arrangements and papers, and immediately after it closes, it will consider the Conference recommendations.

Salvation Army will stage a well prepared after Christmas Programme on the night of December 20, 1950. A grand time is in store.

Productores Unidos de Cacao, Ltda., (OLD THEATRE MODERNO)

THE UNITED CACAO PRODUCERS LIMITED, BEING NOW
UNDER NEW MANAGEMENT IS ABLE TO
PAY THE BEST PRICES.

Consult our prices and in addition we give our best attention to the farmers and others who trade with us.

FERNANDO HONG ON

General Manager

ALFONSO SOLE LIPPA

Assistant Manager

ST. MARK'S CHURCH

LIMON

COSTA RICA

THE CHURCH IS THE PILLAR AND THE GROUND OF THE TRUTH

SERVICES:

SUNDAYS: 6.00 a. m.—Solemn Holy Eucharist Sermon.
8.00 a. m.—Choral Holy Eucharist.
3.00 p. m.—Sunday School.
7.00 p. m.—Solemn Evensong, Sermon.

WEEKDAYS: Wednesday, Friday, Holy Days..... 6.00 a. m.
Monday, Wednesday, Friday..... 7.00 p. m.
Saturday: Confession..... 4.00 - 5.00 p. m.

See Weekly Parish Bulletin For Other Announcements: